
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 25. september 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 414

Vil ministeren oplyse, om anbefalingerne fra de faglige organisationer AC klubben ved

politiet, Fængselsforbundet og Kriminalforsorgsforeningen om at sikre anonymiteten bed-

re ved at forankre whistleblowerordningerne hos et eksternt advokatfirma, og det forhold,

at der for nuværende alene er foretaget 19 indberetninger på hele Justitsministeriets om-

råde i løbet af seks måneder fra 1. marts 2019, hvor Justitsministeriet etablerede en

whistleblowerordning for politiet, PET, anklagemyndigheden, kriminalforsorgen og i de-

partementet, giver regeringen anledning til at revurdere, om ordningerne bør forankres

eksternt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen

formand
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